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Statenfracties: het gaat om de kievit, nniet om het aaisykjen
De Bond van Friese Vogelwachten heeft bij
Gedeputeerde Staten ontheffing gevraagd
voor het rapen van kievitseieren. Voor veel
Statenfracties is het wel duidelijk: die
ontheffing moet er niet komen.

Bauke Boersma

Johan Tjalsma (CDA)
Het CDA gaat binnenkort bepalen ofHet CDA gaat binnenkort bepalen of
het partijstandpunt over het aaisyk-
jen moet worden herzien. De partij
huldigt nuhet standpuntdat de tradi-
tie van het zoeken en rapen van kie-
vitseieren in eremoetworden gehou-
den. Ook al omdat de nazorgers van
de Bond van Friese Vogelwachters er
sterk aan hechten. ,,Mar it tinken
stiet net stil. Der leit in nij rapport en
dêr wolle wy it yn ús fraksje oer ha”,
meldt fractievoorzitter Johan Tjals-
ma.

Avine Fokkens-Kelder (VVD)Avine Fokkens-Kelder (VVD)
DeVVDbesprakhet onderwerp giste-
ren in de fractie, laat fractievoorzit-
ter Avine Fokkens-Kelder weten.
,,Wij vinden het een lastige materie.
Enerzijds staat het causaal verband
tussen de achteruitgang van de kie-
vitstand en het rapen niet honderd
procent vast. Anderzijds is het rapen
van de eieren natuurlijk niet goed
voor de kievit. Wij leggen de verant-
woordelijk graag bij de individuele
eierzoeker. Die moet zich afvragen:
wat is het beste voor de kievit. Het
zoumooi zijn als eierzoekers zouden
besluiten gevonden eieren te laten
liggen.”

Niet dat de kievit daarmee is ge-
red. Daarvoor is meer nodig, maatre-

gelen in Europees verband bijvoor-
beeld. Fokkens-Kelder: ,,Je kunt de
kievit in Fryslân beschermen, maar
als de vogel in Frankrijk massaal
wordt bejaagd schiet je daar niet veel
mee op. Opdat gebied valt nog veel te
winnen.”

Fenna Feenstra (SP)
Het fractiestandpunt van de Socialis-Het fractiestandpunt van de Socialis-
tische Partij is helder, zegt fractie-
voorzitter Fenna Feenstra. De SP is
niet tegen het zoeken van kievitsei-
eren, maar wel tegen het rapen.
,,Waarommoet jedie eierenper se ra-
pen als je ze hebt gevonden? Als je
werkelijk hart hebt voor de vogel-
stand, laat je ze liggen.”

De SPwil het zoeken en rapen ont-
koppelen, zegt Feenstra. ,,Natuurlijk
spelen ook andere factoren een rol
bij de achteruitgang van de kievit-
stand. Maar het rapen doet de stand
geen goed, dat is wel zeker.”

Corlienke de Jong (FNP)
De FNP heeft nog geen formeel stand-De FNP heeft nog geen formeel stand-
punt ingenomen. Dat gaat volgende
week dinsdag gebeuren, zegt fractie-
voorzitter Corlienke de Jong. De frac-
tievoorzitter laat, op persoonlijke ti-
tel, doorschemeren dat het rapen van
kievitseieren wat haar betreft steeds
moeilijker te verdedigen is. ,,Der bin-
ne folleminder ljippen, dat is frij dúd-
lik. Dat komt fansels net allinnich
troch it aaisykjen. Mar jo soene ek siz-
ze kinne: lit dy aaien dochs lizze.”

Die opvatting druist in tegen het
standpunt van de BFVW. De vogel-
wachters doen aan nazorg en be-
schermen daarmee kievitseieren. In
ruil daarvoor willen ze enkele weken
per jaar eieren kunnen rapen. Wat
De Jong betreft, wordt die koppeling
losgelaten. ,,It giet om de ljip, net om
it aaisykjen.”

Remco van Maurik (PvdA)Remco van Maurik (PvdA)
Fractievoorzitter Remco van Maurik
zegt dat de PvdA nog geen standpunt
heeft ingenomen. ,,Maar ik kan me
niet voorstellen dat de fractie er an-
ders over denkt dan vorig jaar. Toen
heeft de PvdA gezegd dat we het zoe-
ken en rapen van kievitseieren op dit
ogenblik niet moeten willen, gezien
de kievitstand. Het Sovon-onderzoek
enthousiasmeert niet om nu wel toe-
stemming te verlenen.”

VolgensVanMaurik schuift de dis-
cussie langzaam op naar de vraag of
het aaisykjen niet helemaal moet

worden verboden. ,,Daarvoor is het
misschien nu nog een stap te vroeg.
Maar we moeten de discussie hier-
over niet uit de weg gaan, hoe verve-
lend dat ook is voor de eierzoekers.”

Retze van der Honing (Grien-
Links)Links)
GrienLinks vindt dat het college geen
ontheffing moet geven voor het kie-
vitseierenzoeken. ,,Het is gekken-
werk om het rapen van zesduizend
kievitseieren toe te staan. Het is sim-
pel: willen we de kievit houden of
niet. Als je de kievit wilt houden,
moet je stoppen met rapen”, aldus
Retze van der Honing.

Van der Honing verwacht dat Fau-
nabeheer onmiddellijk een kort ge-
ding aanspant als de provincie toch
ontheffing verleent. ,,En dat kort ge-
ding gaat Faunabeheer winnen ook.
Dekievitwordt ernstig bedreigd.Dan
is de eerste maatregel: stoppen met
rapen. Dat begrijpt een kind.”

Wiebo de Vries (ChristenUnie)
Fractievoorzitter Wiebo de Vries
vindt het een lastige kwestieworden.
De kievit begint een bedreigde dier-
soort te worden, tegelijkertijd is het
aaisykjen en de daaraan gekoppelde
nazorg een traditionele activiteit.
,,Wy sitte yn in spagaat.”

Rinie van der Zanden (PvdD)
DePartij voor deDieren vindthet on-De Partij voor deDieren vindthet on-
verantwoord om het rapen van kie-
vitseieren nog langer toe te staan.
Tegelijkertijd pleit de fractie voor
het aanpakken van de echte oorza-
kenvande achteruitgang vandewei-
devogel.

,,Dan praat je vooral over de in-
tensieve landbouw, die ertoe leidt
dat we geen bloem- en kruidenrijke
weilandenmeer hebben. Dieweilan-
den moeten terugkomen. Dat is be-
ter voor de boer en ook voor de kievit
en andereweidevogels”, zegt fractie-
voorzitter Rinie van der Zanden.

Eennestmet vier kievitseieren. Volgens een groeiend deel van Provinciale Staten zal een aaisiker zo’n vondst
voortaan moeten laten liggen. Foto: Henk Bootsma


